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            R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
     Nr.  80 din 11.01.2010 
               Dosar IC 6 
 
 
 

P R O C E S  – V E R B A L 
 

încheiat astăzi, 29 decembrie 2009, în şedinţa ordinară a  
 Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 
 
 

 Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud  
nr.274 din 23 decembrie 2009, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 29 decembrie 2009 în scris, prin invitaţie, 
telefonic şi prin mass-media. 
 La şedinţă participă de drept domnul Cristian-Daniel Florian – prefectul judeţului  
Bistriţa-Năsaud.  

Din partea aparatului de specialitate participă: Negruşeri Vasile – administrator public, 
Tiniş Viorel – director economic, Haruţa Carmen – şef serviciu, Turcu Grigore şi Hăsnaş 
Veronica – consilieri ai preşedintelui. 

Reprezentanţi ai mass-media: Liana Mureşan  şi Iulia Stupinean – “Gazeta de 
Bistriţa”; Tina Ţucui – Ager Press”; Danci Augustin – “City News”; Cosmin Bozeşan – 
“Bistriţeanul”; Geta Sângeorzan – “TV Bistriţa”; Iulia Barta şi Cristina Olariu – “AS TV”, Alin 
Cordoş – “Mesagerul” şi Carmen Bulz -  “Răsunetul”. 

 
* 

 
Secretarul judeţului Bistriţa-Năsăud, domnul Iosif Redl, anunţă prezenţa celor 30 de 

consilieri judeţeni şi a domnului preşedinte Liviu-Mihai Rusu.  
Domnul preşedinte Liviu-Mihai Rusu adresează salutări tuturor participanţilor şi 

declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean.  
 

* 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Stimaţi colegi, am convocat pentru astăzi şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean cu 
ordinea de zi ca v-a fost adusă din timp la cunoştinţă şi care se găseşte în mapele 
dumneavoastră. 

* 
 

 Ordine de zi: 
 

1. Proiect de hotãrâre privind instituirea unor impozite şi taxe locale pentru anul 
fiscal   2010. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
2. Proiect de hotãrâre privind instituirea unor taxe speciale pentru anul fiscal  

2010. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 



 2 

3. Proiect de hotãrâre privind stabilirea unor mãsuri privind deţinerea şi utilizarea 
materiilor explozive în judeţul Bistriţa-Nãsãud. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

4. Proiect de hotãrâre privind validarea unui membru în Autoritatea Teritorială de 
Ordine Publică. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

* 
 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La ordinea de zi avem şi un punct suplimentar şi anume: Proiect de Hotărâre 

privind aprobarea modificării statului de funcţii la Serviciul Public Comunitar de 
Evidenţa Persoanelor Bistriţa-Năsăud. 

Supun votului ordinea de zi cu suplimentarea. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
Cu 31 voturi “pentru”  s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La primul punct avem Proiectul de Hotărâre privind instituirea unor impozite şi 

taxe locale pentru anul fiscal 2010. 
Rog preşedintele Comisiei de Administraţie să prezinte avizul. 
Şomlea Vasile Florin: 
Comisia de Administraţie a avizat favorabil  proiectul de hotărâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 

 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Comisia Economică a analizat proiectul de hotărâre, pe care îl consideră oportun şi 

legal şi îi dă aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Urbanism? 
Popescu Grigore Dorin: 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, eu v-aş supune atenţiei o propunere pe care am 

avut-o şi în comisie şi anume, să nu fim de acord cu instituirea de noi impozite, pentru că mi 
se pare cel puţin imoral, ca într-un an de criză, să majorăm taxele. Acum eu anticipez 
răspunsul dumneavoastră (o să spuneţi că e o declaraţie politicianistă), dar din punctul meu 
de vedere, ca şi liberal, nu sunt de acord cu această majorare. O să spuneţi probabil că este 
hotărâre de guvern care stipulează treaba asta, guvernele mai fac şi greşeli, dacă ne-am lua 
şi am hotărî toate prostiile ce le votează guvernele in decursul timpului nu am ajunge 
nicăieri. Sunt lucruri care se fac şi lucruri care nu se fac. 

În comisie am avut 1 vot împotrivă, 1 abţinere şi restul “pentru”, şi fac apel la toţi 
colegii să încercăm măcar sa lăsăm aceste taxe la nivelul anului trecut. Cu toate aceastea, 
conform principiului democratic al majorităţii, s-a dat aviz favorabil acestui proiect de 
hotărâre. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc domnule consilier, nu vă dau replică, dumneavoastră aţi spus totul…, 

acum e sfârşit de an… 
Popescu Grigore Dorin: 
Începem să ne cunoaştem mai bine şi am anticipat totul. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Da, poate îmi daţi şi mie voie să conduc şedinţa pentru că aţi observat că eu sunt 

elegant şi nu v-am întrerupt, nici măcar nu v-am dat replică. 
Vă mulţumesc frumos pentru cele exprimate şi sigur, alţii sunt cei care vor aproba sau 

dezaproba ceea ce dumneavoastră aţi spus aici. 
Dacă sunt alte înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule consilier Deneş. 
Deneş Ioan: 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, şi eu m-am abţinut în comisie pentru că, nu pot să 

fiu de acord cu majorarea taxelor într-un an în care este la ora actuală românul, trebuie spus 
că aceste majorări sunt undeva intr-un procent de 20%. Sigur că votul majorităţii va spune 
da sau ba. 

Eu am înţeles în cadrul comisiei că este si hotărâre de guvern, atunci, întrebarea mea 
este următoarea: dacă este hotărâre de guvern unde noi nu putem avea nici o părere pro 
sau contra, după ce se mai pune un astfel de proiect de hotărâre pe ordinea de zi? Nu 
suntem obligaţi să fim de acord cu toate hotărârile de guvern care nu întotdeauna pot fi cele 
mai bune. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte -  
Hotărâri de guvern au fost multe şi nimeni nu e oracol să dea predicţii, dar e dreptul 

dumneavoastră şi a colegilor de a exprima opinii, şi ne-am cam plictisit să meargă şedinţele 
noastre ca pe bandă, e bine să dezbatem că este mai înţelept şi în câştigul ştim noi cui. 

Poftiţi domnule consilier Vlad Anton. 
Vlad Anton: 
Domnule preşedinte, nici eu nu aş fi votat pentru majorare, dar văzând raportul care 

însoţeşte proiectul de hotărâre, şi anume că în termenul legal de 30 de zile, după ce a fost 
publicat comunicatul, nu s-au înregistrat sugestii sau opinii. Este adevărat ce scrie aici? 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte -  
Puteţi să deschideţi şi dumneavoastră site-ul Consiliului Judeţean şi să vă uitaţi, dar 

până la urmă decizia se ia în Consiliul Judeţean. Oamenii nu o să vină să spună: “bravo că 
aţi mărit taxele”, dar este o rată a inflaţiei, practic este o reaşezare a taxelor. 

Poftiţi domnule vicepreşedinte Luca. 
Luca Iancu Mihai: 
Aş vrea să fac o observaţie domnului consilier Denes care în comisie sa abţinut, nu a 

votat împotrivă, iar de la abţinere la negativism e un pas, deci, văd că îl conduce foarte bine 
domnul Popescu! 

Taxe şi impozite plătim toţi, statul este finanţat din acestea şi cred că este normal să 
avem grijă, dar este la fel de normal să fim de acord, ca statul să funcţioneze. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte -  
Poftiţi domnule Deneş, aveaţi dreptul la replică oricum, chiar dacă nu ridicaţi mâna. 
Deneş Ioan: 
Mulţumesc. Domnule vicepreşedinte, cred că nu mă cunoaşteţi suficient de bine. Pe 

vremea când făceam eu politică, probabil că dumneavoastră nici nu vă gândeaţi, aşa că staţi 
liniştit, pe mine nu mă conduce nici un coleg de partid, eventual partidul. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte -  
Nu o să-i mai dau dreptul la replică domnului vicepreşedinte, ca să scurtăm firul 

replicilor. Domnule Popescu, aveţi ceva de adăugat? Văd că aşteaptă foarte disciplinat şi 
domnul consilier Suciu Daniel. 

Popescu Grigore Dorin: 
Domnule preşedinte, pentru ca mi s-a pomenit numele, vreau să precizez pentru toată 

lumea că, din fericire, în cadrul Partidului Naţional Liberal, hotărârile le ia fiecare de capul lui 
cât se poate, nu aşteptăm o decizie ca la dumneavoastră. Să ştiţi că mai gândim şi cu capul 
nostru, spre deosebire de alţii. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mă bucur şi apreciez acest lucru. Poftiţi domnule Suciu. 
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Suciu Daniel: 
Nu aş vrea să stric acest moment de coeziune liberalo-liberală sau liberalo-PDL, 

haideţi domnilor să ne aducem aminte că suntem la Consiliul Judeţean, că am tecut peste 
un an foarte greu, nu vreau să vă aduc aminte că data trecută vă întelegeaţi extrem de bine, 
dar acum discutăm despre taxe şi impozite. 

Taxele sunt indexate cu nivelul inflaţiei, şi colegii liberali ar trebui să ştie acest lucru, 
domnilor de la PDL ştiţi acest lucru, deci, cred că discuţiile de acest gen nu-şi au locul. Eu 
vreau să vă anunţ că noi vom vota acest proiect de hotărâre. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Şi eu vă mulţumesc şi mai aştept astfel de luări de poziţie. 
Alte intervenţii? 
 Dacă nu, trecem la votarea proiectului de hotărâre. Cine este pentru? Împotrivă? 

Abţineri? 
Cu 28 voturi “pentru”, 2 abţineri (Deneş Ioan, Pop Gheorghe) şi 1 vot împotrivă 

Popescu Grigore Dorin) s-a aprobat. 
* 

*      * 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte -  
Mergem la  Proiectul de  Hotărâre privind instituirea unor taxe speciale pentru 

anul fiscal  2010. 
Rog avizul Comisiei de Administraţie. 
Şomlea Vasile-Florin: 
Comisia de Administraţie a dat aviz favorabil şi acestui proiect de hotărâre. 
Vlad Anton: 
Şi Comisia Economică a avizat favorabil proiectul de hotărâre, în forma prezentată de 

iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Avizul Comisiei de Urbanism? 
Popescu Grigore Dorin: 
Din nou aceeaşi problemă, eu în comisie am votat împotrivă, în plen voi vota la fel, 

dar avizul este favorabil. 
Vă mulţumesc. Luări de cuvânt? 
 

* 
Nefiind, se supune la vot şi acest proiect de hotărâre. 
Cu 28 voturi “pentru”, 2 abţineri (Pop Gheorghe şi Deneş Ioan) şi 1 vot împotrivă 

(Popescu Grigore Dorin) s-a aprobat. 
* 

*      * 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La următorul punct avem Proiect de Hotãrâre privind stabilirea unor mãsuri 

privind deţinerea şi utilizarea materiilor explozive în judeţul Bistriţa-Nãsãud. 
 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Administraţie. 

Şomlea Vasile Florin: 
Comisia de Administraţie a analizat şi acest proiect de hotărâre, pe care îl consideră 

oportun şi legal, şi îi dă aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia de Cultură? 
Pugna Alexandru: 
Şi Comisia de Cultură a dat aviz favorabil, în unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Mulţumesc. Luări de cuvânt? Văd că nu sunt, vă supun la vot şi acest proiect de 
hotărâre. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
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 Cu 31 voturi “pentru” s-a aprobat. 
  

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte -  
La punctul nr.4 avem Proiectul de Hotãrâre privind validarea unui membru în 

Autoritatea Teritorială de Ordine Publică. 
Rog avizul Comisiei de Administraţie. 
Şomlea Vasile Florin: 

 Comisia de Administraţie a avizat favorabil proiectul de hotărâre, în forma prezentată 
de iniţiator. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte –  
Fiind vorba de o persoană, trecem la vot secret. 

* 
 

Ulterior votului, rezultatul este următorul: 
- voturi exprimate: 31 
- voturi valabile: 30 
- voturi nule: 1 
- 25 voturi “pentru” 
- 4 împotrivă 
- 1 abţinere. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mai avem punctul suplimentar şi anume: Proiect de Hotărâre privind aprobarea 

modificării statului de funcţii la Serviciul Public Comunitar de Evidenţa Persoanelor 
Bistriţa-Năsăud. 

Rog avizele comisiilor de specialitate. 
Şomlea Vasile-Florin: 
Comisia de Administraţie a dat aviz favorabil. 
Vlad Anton: 
Şi Comisia Economică a dat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. Luări de cuvânt? Dacă nu, vă supun la vot proiectul de hotărâre. Cine 

este pentru? Împotrivă? Abţineri? 
 Cu 31 voturi “pentru” s-a aprobat. 
  

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Ordinea de zi a fost epuizată, dar nu voi încheia înainte de a vă mulţumi 
dumneavoastră, colegilor mei, asupra modului cum aţi lucrat în acest an. Nu o spun nici 
machiavelic şi nici formal că vă mulţumesc pentru atitudinea pe care aţi avut-o, pentru că, 
până la urmă, este o instituţie publică şi nu trebuie întotdeauna ca toanele cuiva sau 
strategia cuiva să fie câştigătoare. De asta există partide politice şi ar fi prea monoton ca să 
nu exprimaţi opinii şi puncte de vedere. 
 Încă o dată vă mulţumesc tuturor, mai întâi suntem oameni şi apoi funcţii, vreau să 
mulţumesc şi presei prezentă în sală pentru modul cum şi-a făcut datoria şi vreau să spun 
aici că şi-a făcut-o profesional. Nu ezitaţi să ne criticaţi, pentru că, dacă nu, tuturor celor 
dintre noi, ni se poate urca la cap. Puterea este o atitudine greu de gestionat, uneori te poate 
copleşi, te crezi cel mai deştept. Faceţi-o de câte ori aveţi ocazia, eu nu vă spun cum, 
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profesional, că mai pomeniţi uneori si unele lucruri mai delicate, mă rog…, intră în picanteria 
presei. 
 Într-un cuvânt, vă mulţumesc tuturor pentru ceea ce aţi prestat în anul 2009, vă 
doresc multă sănătate dumneavoastră şi familiilor  şi Dumnezeu să ne dea un an mai bun, 
pe măsura prestaţiei fiecăruia dintre noi. La Mulţi Ani! 

Declar şedinţa închisă. 
 

* 
 
 

 Drept pentru care, se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
 
 
 
 
 
 
                   P R E Ş E D I N T E,                                 SECRETARUL JUDEŢULUI, 
                    Liviu-Mihai Rusu                                                  Iosif Redl 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Întocmit: Ciocan Ionela-Simona. 


